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Komisja Etyki Poselskiej, obradująca pod przewodnictwem poseł Izabeli Katarzyny 
Mrzygłockiej (PO-KO), przewodniczącej Komisji, zrealizowała następujący porzą-
dek dzienny: 

– rozpatrzenie projektu sprawozdania Komisji Etyki Poselskiej z analizy 
danych zawartych w oświadczeniach o stanie majątkowym złożonych przez 
posłów za 2018 r.; 
– rozpatrzenie projektu sprawozdania Komisji z działalności w VIII kadencji 
Sejmu; 
– rozpatrzenie projektu uwag Komisji Etyki Poselskiej dotyczących wypeł-
niania przez posłów oświadczeń o stanie majątkowym składanych przez 
posłów do dnia złożenia ślubowania; 
– zajęcie stanowiska w sprawach, które wpłynęły do Komisji. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Łukasz Andrzejczyk, Beata Maciak  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych. 

Przewodnicząca poseł Izabela Katarzyna Mrzygłocka (PO-KO):
Dzień dobry państwu, otwieram posiedzenie Komisji Etyki Poselskiej. Witam państwa 
posłów, członków Komisji. Stwierdzam kworum. Porządek posiedzenia członkowie Komi-
sji otrzymali wraz z zawiadomieniem o miejscu i terminie obrad. 
Czy ktoś z członków Komisji zgłasza sprzeciw do zaproponowanego porządku? Nie 

słyszę sprzeciwu. Stwierdzam, że porządek dzienny został przyjęty. 
Przed przystąpieniem do realizacji porządku dziennego zgłaszam, w trybie art. 156 

ust. 1 regulaminu Sejmu, wniosek o zamknięcie posiedzenia Komisji wraz z propozycją 
określenia osób, których udział w posiedzeniu jest niezbędny, tzn. członków Komisji, 
zaproszonych posłów oraz pracowników Kancelarii Sejmu. Ta część posiedzenia, podczas 
której zapada postanowienie o jego zamknięciu, jest zamknięta. Czy ktoś jest przeciw? 
Nie słyszę sprzeciwu. Stwierdzam, że wniosek został przyjęty. 
Przystępujemy do rozpatrzenia  pierwszego  punktu  porządku  dziennego  –  rozpa-

trzenie projektu sprawozdania Komisji Etyki Poselskiej z analizy danych zawartych 
w oświadczeniach o stanie majątkowym złożonych przez posłów za 2018 r. Członkowie 
Komisji  otrzymali wcześniej projekt  sprawozdania  z przeprowadzonej  analizy, która 
opierała się na sprawdzeniu prawidłowości wypełniania oświadczeń przez posłów, porów-
naniu ich zawartości z danymi zawartymi w deklaracjach PIT oraz uwagami przeka-
zanymi przez właściwe urzędy skarbowe. Podkreślić należy, że uwagi urzędów w okre-
sie analizy oświadczeń przeprowadzonej przez członków Komisji wpłynęły tylko do ich 
części, co znacznie spowolniło pracę. Ze względu na zbyt krótki okres, który pozostał 
na wezwanie posłów do uzupełnienia ewentualnych uchybień stwierdzonych w trakcie 
analizy, Komisja dokonała jedynie sprawdzenia oświadczeń i wskazała uwagi w omawia-
nym sprawozdaniu. Komisja nie wzywała posłów do składania wyjaśnień. 
Chciałabym  poinformować,  że ostatni  akapit  sprawozdania  w części  dotyczącej 

oświadczenia pana posła Stanisława Gawłowskiego odnosi się do oświadczenia o stanie 
majątkowym posła za rok 2018, bez użycia liczby mnogiej. 
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Proponuję, żebyśmy teraz przegłosowali wniosek o przyjęcie sprawozdania z analizy 
danych zawartych w oświadczeniach o stanie majątkowym posłów, złożonych w 2018 r. 
Kto jest za przyjęciem sprawozdania? (3) Kto jest przeciw? (0) Kto się wstrzymał od głosu? 
(0) Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że Komisja jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z ana-
lizy danych zawartych w oświadczeniach o stanie majątkowym posłów za 2018 r. 
Przystępujemy do rozpatrzenia drugiego punktu porządku dziennego – rozpatrzenie 

projektu sprawozdania Komisji z działalności w VIII kadencji Sejmu. Czy ktoś z pań-
stwa chciałby zabrać głos w tej sprawie? Czy są uwagi do projektu sprawozdania? Nie 
ma uwag. 
Kto jest za przyjęciem sprawozdania? (3) Kto jest przeciw? (0) Kto się wstrzymał 

od głosu? (0) Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że Komisja jednogłośnie przyjęła sprawoz-
danie z działalności w VIII kadencji Sejmu. 
Przystępujemy do rozpatrzenia punktu trzeciego porządku dziennego – rozpatrzenie 

projektu uwag Komisji Etyki Poselskiej dotyczących wypełniania przez posłów oświad-
czeń o stanie majątkowym składanych przez posłów do dnia złożenia ślubowania. Otrzy-
maliśmy opinię z Biura Analiz Sejmowych i na jej podstawie oraz na podstawie opinii 
wcześniejszych zostały opracowane uwagi Komisji Etyki dotyczące wypełniania przez 
posłów oświadczeń majątkowych składanych do dnia złożenia ślubowania. 
Czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie? Czy są jakieś uwagi do projektu naszych 

uwag? Nie widzę. W związku z tym poddam ten projekt pod głosowanie. 
Kto jest za przyjęciem tych uwag? (3) Kto jest przeciw? (0) Kto się wstrzymał od głosu? 

(0) Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że Komisja jednogłośnie przyjęła uwagi Komisji Etyki 
Poselskiej dotyczące wypełniania przez posłów oświadczeń o stanie majątkowym. 
Przystępujemy do rozpatrzenia czwartego punktu porządku dziennego – zajęcie sta-

nowiska w sprawach, które wpłynęły do Komisji. Jaka jest państwa opinia na ten temat? 
Czy któraś z tych spraw, według państwa, zasługuje na podjęcie inicjatywy jej rozpatrze-
nia przez Wysoką Komisję? Nie widzę. Wobec braku wniosku w tej sprawie stwierdzam, 
że Komisja postanowiła nie podejmować inicjatywy rozpatrzenia żadnej nowej sprawy, 
spośród tych, które do niej wpłynęły. 
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzisiejszego posiedzenia.  Informuję,  że protokół 

z posiedzenia zostanie wyłożony do wglądu w sekretariacie Komisji. Zamykam posiedze-
nie. To jest nasze ostatnie posiedzenie w tej kadencji Sejmu. Życzę państwu wszystkiego 
dobrego na dalszej drodze zawodowej. Dziękuję bardzo. 


